

Communication No. 2760

ISU Pair Skating Development Camp for Coaches and Pair Skaters & ISU Recognized Judges Seminar in Pair Skating

A. ISU Pair Skating Development Camp for Coaches and Pair Skaters

The ISU announces that the Single & Pair Skating Technical Committee, through an initiative supported by the ISU Development Program, is organizing an International Pair Skating Development Camp for Coaches and Pair Skaters in:

Berlin, Germany:
March 31-April 5, 2026

B. GENERAL – Berlin, Germany - Pair Skating Development Camp

The aim of the Camp is to develop Pair Skating to a high level and to introduce Pair Skating in new areas where it is not yet traditionally pursued. Top, world-class Coaches will moderate the Camp. A world-level ranked Pair team will be in attendance to assist. Daily off-ice classes will include ballet, lifts, relaxation/yoga, movement to music, and the study of the Program Components. For a more personal learning effect the experts will be available for one-to-one contact with participating Coaches.

Berlin Pair Camp:

The 2026 Pair Skating Camp is designed for Novice and lower Junior-aged Pairs with the following requirements:

A Pair is eligible for participation who for:

Novice Pairs: Has not reached the age of sixteen (16) for girls and eighteen (18) for boys in Pair Skating.

Junior Pairs: Has not reached the age of twenty-one (21) for Women and of twenty-three (23) for Men in Pair Skating.

The focus of this Camp is to develop new Novice and Junior Pair teams and to increase the skill sets of existing Novice and Junior Pair teams.

Entries

- The number of Pairs and Coaches entered from each ISU Member is not limited but a general guideline has been established of a maximum of two Pairs per ISU Member per category (Novice and Junior). If there are too many Pairs entered, the ISU will reduce the number. Preference will be given to Pairs entered for the first time and to new Pair combinations.

第 2760 號通告

國際滑冰聯盟雙人滑教練與雙人滑運動員發展訓練營

國際滑冰聯盟認可的雙人滑裁判研討會

A. 國際滑冰聯雙人滑教練與雙人滑運動員發展訓練營

國際滑冰聯盟宣布，單人滑和雙人滑技術委員會將在國際滑冰聯盟發展計畫的支持下，組織面向教練和雙人滑運動員的國際雙人滑發展訓練營：

德國柏林：2026 年 3 月
31 日至 4 月 5 日

B. GENERAL – 德國柏林 – 雙人滑發展營

本次訓練營旨在將雙人滑發展到高水平，並在一些尚未開展雙人滑的地區推廣這項運動。世界頂尖教練將擔任訓練營的指導老師。一支世界級雙人滑隊也將到場協助。每日的陸上課程包括芭蕾、托舉、放鬆/瑜伽、音樂律動以及節目組成部分的學習。為了達到更個人化的學習效果，專家們也將為參與的教練提供一對一的指導。

柏林雙人訓練營：

2026 年雙人滑訓練營針對有以下要求的初學者和低齡青少年雙人滑選手：

符合以下條件的搭檔均可參加：

新手雙人滑：女孩未滿十六 (16) 歲，男童未滿十八 (18) 歲。

青少年雙人滑：女子雙人滑未滿二十一 (21) 歲，男子雙人滑未滿二十三 (23) 歲。

本次訓練營的重點是培養新的新手和青少年雙人滑隊伍，並提高現有新手和青少年雙人滑隊伍的技能水平。

條目

- 國際滑冰聯盟 (ISU) 每個成員單位參賽的組合和教練人數不限，但一般而言，每個成員單位在每個組別 (新手組和青少年組) 最多可派出兩對組合參賽。如果參賽組合過多，國際滑冰聯盟將減少參賽名額。首次參賽的組合和新的組合將優先考慮。

- The entries will be checked and only participants (Skaters and/or Coaches) who have potential for future development in Pair Skating will be accepted.
- The Camp is also open to Coaches wishing to attend without Skaters.
- Skaters without a partner cannot be accepted to attend the Camp.
- The Camp will be conducted in English.
- Participants need to bring their general sports clothing with them. Coaches also need to bring their skates with them.
- All participants must have medical insurance and have their valid insurance card with them.

Applications

Applications for the Camp must be made by the respective ISU Member through [the Good Grants platform](#). The application deadline is **Friday, February 20, 2026**

ISU Members are requested to clearly indicate their priority of acceptance if they send more than one application.

As soon as possible after the deadline for applications, ISU Members will be notified through Good Grants of the acceptance of their application. Hotel and other information will be sent separately after confirmation of acceptance.

C. Specific Camp Details: Development Training and Coaching Camp

Expenses

The responsibility for expenses for the Camp is as follows:

Participation Fee:

EUR 230 per Pair

EUR 110 per Coach

- The living expenses (room and meals) for the accepted Skaters and one Coach per team will be borne by the ISU for the period from dinner on **Monday, March 30, 2026**, to breakfast on **Monday, April 6, 2026**.
- ISU Members will be responsible for all travel expenses for Coaches and Skaters, and for the living expenses for Coaches who attend but who are in addition to the quota or have no Skaters participating in the Camp.
- Participants should arrange to arrive on **the afternoon of Monday, March 30, 2026** and depart on the evening of **Sunday, April 5** or on **Monday, April 6, 2026**. The Organizing Committee will meet the teams upon arrival at Berlin Brandenburg Willy Brandt (BER) airport provided that the arrival details are announced in time.
- ISU Members that cancel participation after **March 2, 2026** will have to pay a 'no show fee', which is 80% of the hotel rate of the concerned person(s).
- In order to ensure a high-quality Camp and to be fair to others wishing to participate, capacity will be limited to **20 Pairs**, but a waiting list will be created for those Pairs who cannot be accepted in the first instance.

Berlin, Germany, Pair Skating Camp Moderators:

- 參賽作品將經過審核，只有那些在雙人滑方面有發展潛力的參與者（滑冰選手和/或教練）才會被接受。
- 訓練營也對希望不帶滑冰選手參加的教練開放。
- 沒有搭檔的滑冰者不能參加訓練營。
- 本次夏令營將以英語進行。
- 參賽者需自備運動服。教練也需自備滑冰鞋。
- 所有參與者必須擁有醫療保險，並攜帶有效的保險卡。

應用程式

參加訓練營的申請必須由相應的國際滑冰聯盟成員透過 Good 提交。
資助平台。申請截止日期為 2026 年 2 月 20 日，星期五。

國際學生聯合會（ISU）成員如提交多份申請，請明確註明其優先入學順序。

申請截止日期過後，ISU 會員將盡快透過 Good Grants 收到申請結果通知。酒店及其他資訊將在確認錄取後另行發送。

C. 訓練營詳情：發展訓練與教練訓練營

開支

營地各項費用的承擔責任如下：

參與費：

每雙 230 歐元

每位教練 110 歐元

- 國際滑冰聯盟將承擔被錄取的滑冰運動員和每隊一名教練的生活費（住宿和膳食），時間從 2026 年 3 月 30 日星期一的晚餐到 2026 年 4 月 6 日星期一的早餐。
- 國際滑冰聯盟成員將負責教練和滑冰運動員的所有差旅費用，以及參加訓練營但超出配額或沒有滑冰運動員參加的教練的生活費用。
- 參與者應安排於 2026 年 3 月 30 日星期一下午抵達。
並於 2026 年 4 月 5 日星期日晚上或 4 月 6 日星期一出發。大會將在柏林勃蘭登堡威利·勃蘭特機場 (BER) 迎接各參賽隊伍，前提是抵達詳情能夠及時公佈。
- ISU 會員若在 2026 年 3 月 2 日之後取消參賽，將需支付“缺席費”，該費用為相關人員酒店房價的 80%。
- 為了確保夏令營的高品質，並公平對待其他希望參加的人，名額將限制在 20 對，但將為那些第一次無法被接受的選手建立候補名單。

德國柏林，雙人滑訓練營組織者：

The Moderators of the Camp are: Mr. Alexander König and Ms. Aliona Savchenko - Pair Skating element Coaches; Mr. Peter Grütter and Mr. Stéphane Lambiel – Single Skating element Coaches; Mr. Igor Tchiniaev – stroking Coach; Ms. Dorota and Mr. Mariusz Siudek - off-ice lifts and Pair Skating element Coaches. Additional off-ice ballet classes and strength and conditioning will also be scheduled.

D. ISU - Judges Seminar in Pair Skating

At the same time as the Pair Skating Camp, an ISU Sponsored Seminar for Judges interested in Pair Skating will be conducted in:

Berlin, Germany:
April 2 - 5, 2026

General

This Seminar is primarily for Judges and Referees of at least 'International' level. However, subject to availability of places and upon application to the ISU Office, with a copy to the Chair of the Single & Pair Skating Technical Committee, national Judges may also attend.

Expenses

The responsibility for expenses for this ISU Judges Seminar is as follows:

- The administrative expenses (use of ice surface, classroom and all other supporting equipment/ facilities) will be borne by the ISU.
- The travel and living expenses of the designated Seminar Moderators will be borne by the ISU.
- The living expenses (room and meals) for the participating Referees and Judges with an 'ISU' or 'International' qualification will be borne by the ISU.
- For Judges/Referees with national qualifications, the living expenses (room and meals) must be borne by the respective ISU Member, or by the Referees/Judges themselves.
- The travel expenses of the participating Referees and Judges, regardless of their qualification, will be borne by the respective ISU Member.

E. Specific Seminar Details – Judges Seminar in Pair Skating

- Applications must be forwarded to the ISU Office, Ms. Céline de Joffrey (email: celine.dejoffrey@isu.org) and must be received at least six (6) weeks prior to the start of the Seminar (Application deadline: **February 18, 2026**).
- Judges should arrange to arrive in Berlin on **Wednesday, April 1, 2026** by 17:00 at the latest. The Seminar will conclude on **Sunday, April 5, 2026** at 14:00.
- The Seminar will be conducted in English.

December 22, 2025

Jae Youl Kim, President

Colin Smith, Director General

本次訓練營的教練團成員包括：Alexander König 先生和 Aliona Savchenko 女士——雙人滑技術教練；Peter Grütter 先生和 Stéphane Lambiel 先生——單人滑技術教練；Igor Tchiniaev 先生——划水教練；Dorota 女士和 Mariusz Siudek 先生——陸上托舉和雙人滑技術教練。此外，還將安排陸上芭蕾課程以及體能訓練。

D. 國際滑冰聯盟雙人滑裁判研討會

在雙人滑訓練營的同時，國際滑冰聯盟也將舉辦一場對雙人滑有興趣的裁判的研討會：

德國柏林：
2026 年 4 月 2 日至 5 日

一般的

本次研討會主要針對至少達到「國際」等級的裁判與評審。但是，在名額允許的情況下，各國裁判也可參加，但需向國際滑冰聯盟辦公室提出申請，並抄送單人滑和雙人滑技術委員會主席。

開支

本次愛荷華州立大學裁判研討會的費用分攤責任如下：

- 行政費用（冰場使用費、教室使用費以及所有其他配套設備/設施費用）將由國際滑冰聯盟承擔。
- 指定研討會主持人的差旅費和生活費將由愛荷華州立大學承擔。
- 具有「ISU」或「國際」資格的參賽裁判和評審的生活費用（住宿和膳食）將由 ISU 承擔。
- 對於具有國家資格的裁判/評委，生活費（住宿和膳食）必須由相應的國際滑冰聯盟成員承擔，或者由裁判員/評委本人承擔。
- 無論裁判員和評審的資格如何，參賽裁判員和評審的差旅費將由各自的國際滑冰聯盟成員承擔。

和。 研討會詳情—雙人滑裁判研討會

- 申請必須轉發至 ISU 辦公室，聯絡人：Céline de Joffrey 女士（電子郵件：celine.dejoffrey@isu.org），且必須在研討會開始前至少六 (6) 週收到（申請截止日期：2026 年 2 月 18 日）。
- 各位評審最遲應於 2026 年 4 月 1 日星期三下午 5 點抵達柏林。研討會將於 2026 年 4 月 5 日星期日下午 2 點結束。
- 研討會將以英語進行。

2025 年 12 月 22 日

Jae Youl Kim 總裁

科林史密斯，總幹事